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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 12.11.2024 în şedinţa extraordinară a  

Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se 

desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, respectiv prin intermediul 

platformei informatice ZOOM, la care participă: consilierii locali ai municipiului 

Bistriţa, domnul Lazany Gabriel - Primarul municipiului Bistrița; domnul Cincea 

Dumitru Matei – secretarul general al municipiului; Rus Radu – şef serviciu la 

Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030, Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia 

Tehnică, Scurtu Nicolae – director executiv Direcţia Economică, Bulcu Coralia – 

şef serviciu la Direcţia Juridică, Resurse Umane, Achiziţii Publice, Kocsis Dezso 

Lorand, director executiv Direcţia de Infrastructură şi Servicii, Ţărmure Gavrilă – 

manager Centrul Cultural Municipal George Coşbuc, Bogătean Adriana-Silvia – 

consilier juridic Compartimentul Pregătire Documente; Cionca Terezia Tanţa – 

consilier Compartimentul Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier 

Compartimentul Pregătire Documente, Deac Bogdan – Compartimentul 

Tehnologia Informaţiei, reprezentantul Societăţii Loyal SRL Bistriţa. 

 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 

convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.610/08.11.2024, care 

a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul 

primăriei. 

 

Se intonează Imnului național al României. 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – la şedinţă sunt 

prezenţi 19 consilieri din 21 consilieri prezenţi. Lipsesc domnii consilieri Turc Ioan 

şi Urîte Florin Radu. Şedinţa este legal constituită. 

Ordinea de zi a şedinţei ordinare cuprinde următoarele puncte: 

1. Proiect de hotărâre nr.223/08.11.2024 privind a şasea rectificare a bugetului 

de venituri și cheltuieli al municipiului Bistrița pe anul 2024 și estimat pe anii 

2025-2027 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

2. Proiect de hotărâre nr.224/08.11.2024 privind încetarea, prin acordul părţilor, 

a contractului de finanţare nr.146/21.10.2024 aferent proiectului „Amenajare 

perdele verzi limitrofe DN17 în Unirea și Viișoara” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

3. Proiect de hotărâre nr.225/08.11.2024 privind încetarea, prin acordul părţilor, 

a contractului de finanţare nr.C2l1CO123000008 aferent proiectului „Crearea 

de păduri urbane în municipiul Bistrița” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

4. Diverse 

Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi şi se aprobă cu 13 voturi 

„pentru” şi 6 abţineri. 

 

Se trece la punctul 1 – Proiect de hotărâre nr.223/08.11.2024 privind a 

șasea rectificare a bugetului de venituri și cheltuieli al municipiului Bistrița 

pe anul 2024 și estimat pe anii 2025-2027. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie. Comisiile reunite de specialitate au avizat favorabil 

proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 11 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” 

şi 6 abţineri.  

Au votat „împotrivă” doamnele consiliere: Gaga Seica Marioara, Macarie 

Doina. 

Au votat „abţinere” domnii consilieri: Brici Tiberius Daniel, Cicioc Ştefan, 

Dobraniş Georgeta Rodica, Filip Tudor Alexandru, Hangan Sorin, Ruşti Ionel. 

 

Se trece la punctul 2 – Proiect de hotărâre nr.224/08.11.2024 privind 

încetarea, prin acordul părţilor, a contractului de finanţare 

nr.146/21.10.2024 aferent proiectului „Amenajare perdele verzi limitrofe 

DN17 în Unirea și Viișoara”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie. Comisiile reunite de specialitate au avizat favorabil 

proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 11 voturi „pentru” şi 8 voturi „împotrivă”.  

Au votat „împotrivă” domnii consilieri: Brici Tiberius Daniel, Cicioc Ştefan, 

Dobraniş Georgeta Rodica, Filip Tudor Alexandru, Gaga Seica Marioara, Hangan 

Sorin, Macarie Doina, Ruşti Ionel. 

 

Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.225/08.11.2024 privind 

încetarea, prin acordul părţilor, a contractului de finanţare 
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nr.C2l1CO123000008 aferent proiectului „Crearea de păduri urbane în 

municipiul Bistrița”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie. Comisiile reunite de specialitate au avizat favorabil 

proiectul de hotărâre. 

Doamna consilier Macarie Doina – domnule preşedinte de şedinţă, aş vrea 

să anunţ că domnul consilier Ioan Turc nu se poate conecta. Nu știu, nu primeşte 

acceptul. Vă rog să mai trimiteți o dată link-ul într-o altă formă pe grupul de 

consilier ca să se poată conecta.  

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – link-ul este trimis 

recent, când s-a conectat domnul consilier Irimeş Buya, atunci s-a retrimis linkul. 

Îl mai trimitem o dată dacă doriți pe whatsapp pe grup. Pe acel link s-a conectat 

domnul consilier Irimieş. 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – eu am în faţă toate 

cererile de conectare. Era domnul Țărmure și a primit accept. Nu văd cererea  Ță 

nu le-a primit. Accept eu le le le văd cererile de de acces. Nu văd cererea 

domnului Turc. Vă fac poză dacă doriți. La momentul ăsta nu există nicio cerere 

nesoluționată. La un moment dat am văzut că era cererea domnului Mathe și a 

domnului Țărmului, care au fost amândouă aprobate și sunt în ședință cu noi. 

Deci în momentul acesta a apărut cererea domnului Turc. 

Domnul consilier Turc Ioan – am reuşit să mă conectez. 

La şedinţă sunt prezenţi 20 consilieri. 

Domnul consilier Turc Ioan – intervin eu şi pentru proiectul de la punctul 2 

al ordinii de zi, chiar dacă a trecut.  

Dragi colegi, ni se propune, bănuiesc că a trecut, că aveți majoritate, ni se 

propune să renunțăm la un proiect amenajare perdele verzi Unirea şi Viișoara 

aferente DN17. Un proiect cu finanțare semnată. Da, într-adevăr, semnată în data 

de 21 octombrie, cu o zi înainte de predarea mandatului. Probabil că acest lucru 

a deranjat. Ce presupune acest proiect? Regenerarea integrală a spațiilor verzi 

din cele două cartiere aparținătoare, sădirea nu a câtorva copaci, ci a 1700 de 

copaci, montarea a 85 de piese de mobilier urban, inclusiv mobilier smart, bănci 

cu panou solar, cu port USB, cu sisteme pentru încărcarea telefonului mobil, 

arbuști, plante perene, refacerea accesului în curțile oamenilor, lucru extrem de 

important în același timp.  

Dumneavoastră ne spuneți că urmează să fie amenajate încă o bandă pe 

sens atât în Unirea, cât și în Viișoara. Eu vă spun cu toată responsabilitatea că 

Ministerul Transporturilor, care este singura instituție din această țară care poate 

să suporte costurile unei asemenea investiții, nu o va face, pentru că până la 

urmă avem de ales. Vrem centura ocolitoare a municipiului Bistrița, care, pe lângă 

bani europeni, presupune și o importantă cofinanțare de la bugetul național, sau 

ne ocupăm doar de cârteli?  
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Pe de altă parte, ni se spune că banii nu se pierd. Cum adică nu se pierd? 

Eu știu că toate proiectele pe regenerare urbană sunt depuse. Eu știu că toate 

proiectele sunt cu indicatorii tehnico-financiari aprobați, și știu că regulile nu se 

schimbă în timpul jocului. I-aş ruga pe cei de la Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030 

să ne spună unde anume pot să meargă cele 10 milioane de lei care se pierd pe 

acest proiect? Repet, nu cred că acești bani pot fi recuperați.  

Un alt argument sau contra-argument la ceea ce doriți să faceți, păi 

dumneavoastră credeți că dacă descarci patru benzi în două benzi și nici nu mă 

refer la intrarea în oraş, mă refer la ieșirile din oraș, deci e același lucru, se va 

degreva traficul? Orice student de la Universitatea Tehnică, în facultatea de profil, 

o să vă spună că acest lucru nu rezolvă absolut nimic. Este nevoie de continuitate 

pe un număr important de kilometri să ai patru benzi pentru a obține fluidizarea 

circulației. Dacă mai vii cu câte o bandă pe sens, 1km în Viișoara și 1km în 

Unirea, o să se stea în trafic pe patru benzi. Da, sigur, se va sta pe sub ferestrele 

oamenilor. Soluția nu este să duci traficul sub casa omului, pe sub ferestrele 

oamenilor. Soluția nu este să duci camioanele pe lângă casele oamenilor. Soluția 

este centura ocolitoare.  

Stimați colegi, se știe foarte bine în 2021 am semnat un protocol cu 

Ministerul Transporturilor, în urma căruia după realizarea studiului de fezabilitate 

pentru segmentele de drum rapid, sperăm la nivel de autostradă, Dej – Bistrița – 

Vatra Dornei, pe care urmează să fie și centura ocolitoare, pe aliniamentul 

acestor două drumuri rapide sau segmente de drum rapid, urmează să fie și 

centura ocolitoare a municipiului Bistrița. Primăria poate să preia, sper că veți 

duce la îndeplinire acest protocol, poate să preia studiile de fezabilitate, să 

pregătească proiectul tehnic și execuția propriu-zisă a centurii ocolitoare. 

Aceasta este cu adevărat soluția corectă. Ceea ce ne propuneți dumneavoastră 

este, iertați-mă, ceva de noaptea minții. 

Segmentele de drum rapid Dej – Bistrița – Vatra Dornei, vă informez că 

sunt, din punct de vedere al studiilor de fezabilitate, aproape gata. Unul urmează 

să fie predat în decembrie 2024, deci peste o lună de zile, celălalt urmează ca să 

fie predat în ianuarie 2025. Ei, pentru asta trebuie ca să ne luptăm noi, pentru 

centura ocolitoare, atât pentru cei aflați în tranzit, cât și mai ales pentru cei care 

vin fie de pe Valea Bârgăului, pentru că știm într-adevăr ce se întâmplă dimineața 

atât în Unirea, cât și în Vinișoara, sau cu cei care vin, mă rog, dinspre Cluj și ai 

noștri, conjudețenii noștri din Şintereag, din Şieu Măgheruș. Nu această aberație, 

stimați colegi, este soluţia și iertați-mă, asta nu este viziune, nu este diferență de 

viziune, este lipsă de viziune. 

Acelaşi lucru și pentru și pentru pădurile urbane. Ce aveți, domnule, cu 

pădurile urbane? Spuneți că e mentenanța scumpă la copaci? Păi ce, urmează 

ca să schimbați scoarța copaci din șase în șase luni?  
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Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – mulțumesc, 

domnule consilier, v-am ascultat fără să vă întrerupem cât ați dorit 

dumneavoastră să interveniți. Vă rog, alte intervenţii. 

Domnul primar Lazany Gabriel – aș vrea să intervin eu. Nu vreau să facem 

o dezbatere din asta, dar trebuie să spun care este viziunea mea legată de 

dezvoltarea Bistriței. Sigur că da, prioritară este într-adevăr centura ocolitoare a 

Bistriței, centură ocolitoare cum foarte bine știți cu toții, va avea două noduri de 

descărcare: unul în zona Sărățel, lângă Teraplast și un nod de descărcare, 

undeva între Livezile și Rusu Bârgăului. Ei, descărcările acestea de pe centura 

ocolitoare și faptul că orașul s-a dezvoltat foarte mult și mulți oameni vin și intră 

în oraș la anumite ore, chiar săptămâna trecută mi-a fost prezentat un studiu de 

trafic comandat chiar de către dumneavoastră, prin care s-au prezentat 

problemele legate de trafic și există două ştrangulări. Una pornind de la sensul 

giratoriu Lucian Blaga către Unirea, în orele de după-masă, când se termină 

programul de lucru, aceeași pe sens invers dimineața, la începutul programului 

de activitate. În Viișoara, la fel de la pasarelă încolo.  

Este obligatoriu să facem dezvoltarea aceasta și să fie patru benzi de 

circulație, două pe sens până la nodul rutier de la intersecția cu centura 

ocolitoare, altfel nu vom rezolva absolut nimic legat de trafic. Mai mult decât atât, 

spuneți că trebuie perdea verde. Probabil că va trebui să facem și această perdea 

verde, dar după ce se face dezvoltarea traficului pe orizontală, pentru că nu ne 

permitem să facem, şi să stricăm ce am făcut înainte. Bistrițenii s-au săturat de 

drumuri asfaltate și săpate a 2-a zi, trebuie să avem o gândire de perspectivă și 

aceasta este.  

Să știți că a mai fost făcut un studiu de trafic tot de Primăria Municipiului 

Bistrița, cred că undeva în anul 2004, în urma căruia a reieșit faptul, că dacă se 

mai fac două sensuri de circulație pe bulevard, tăindu-se copacii de pe zona 

centrală, consumul de noxe a mașinilor prin fluidizarea traficului va fi mult mai 

mic, deci poluarea va fi mult mai mică. Bineînțeles că nu este o soluție asta și s-

a renunțat la acest proiect. Dar viziunea mea este diferită față de viziunea 

dumneavoastră. V-am ascultat punctul de vedere și aș rug,a fiecare votează în 

cunoștință de cauză.  

Doamna consilier Macarie Doina – domnule președinte, aș vrea și eu să 

intervin. În raportul comun ați invocat urgența adoptării prezentului proiect de 

hotărâre, care este determinată de faptul că executarea obligațiilor asumate de 

către părți nu a început. Am înțeles această invocare a urgenței. Ceea ce nu-mi 

este foarte clar, este motivul renunțării la finanțare, având în vedere că nu există 

cofinanțare de la bugetul local, toți banii sunt de la Ministerul Mediului prin PNRR. 

În continuare ați invocat motivul din ghidul specific. Aș vrea totuși să ni se 

precizeze care este modificarea făcută, în ce fel a fost modificat ghidul specific 

prin ordinul Ministerului Mediului numărul 2222/24.10.2024 și cum influențează 

finanțarea și realizarea proiectului păduri urbane. Şi de aici încolo, în raportul 
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comun se explică faptul că acest contract poate înceta prin acordul părților, dar 

nu se explică nicăieri de ce se face acest gest de încetare a acordului. Trebuie 

realizat contractul de finanțare? De ce? Proiectul nu poate fi realizat? Să ni se 

explice totuși de ce acest proiect nu poate fi realizat și de asemenea aș vrea să 

ne spuneți, în ce stadiu se află procedura de achiziție demarată prin serviciul de 

înființare de păduri urbane. Deci în ce stadiu se află procedura de achiziție? Dcă 

poate cineva să-mi răspundă. Dacă nu, vă spun eu, că procedura este aproape 

de finalizare.  

În plus, în referatul de aprobare privind încetarea prin acordul părților a 

contractul lui de finanțare, este specificat că în perioada 2024-2026 bugetul local 

nu este afectat. Vă spun că bugetul nu este afectat, programul de finanțare 

acoperind integral lucrările care vor fi executate. Puteți să precizați care sunt 

cheltuielile de mentenanță, așa cum menționa și domnul consilier Ioan Turc? Ştiți 

că astfel de cheltuieli de mentenanță, Ocolul Silvic execută la toate perimetrele 

în care se realizează plantări. Prin această abordare o să blocați toate plantările 

de arbori, iar pădurile din municipiul Bistrița n-o să se mai realizeze. Deci doriți 

ca să nu mai faceți plantări, ca să nu mai aveți cheltuieli de mentenanță?  

Domnul primar Lazany Gabriel – doresc să prezint viziunea mea și asupra 

acestui primar, a acestui proiect. În primul rând, pornind de la definiția de pădure 

urbană, pădure urbană înseamnă o plantare de arbori în mijlocul unui oraș, 

pentru a mai crea un plămân al orașului și sub nicio formă de plantare de copaci 

la liziera unei păduri. Asta așa ca o paranteză. V-am spus, avem viziuni diferite 

și perspective diferite asupra modului în care vrem să se dezvolte orașul și ce 

vrem să facem din orașul nostru. Consiliul Județean Bistrița-Năsăud a depus o 

solicitare de alocare a unui teren de către Primăria municipiului Bistrița, pentru 

construirea unui centru regional de tratare a adițiilor prin fonduri de la PNRR, prin 

intermediul Ministerului Sănătății. Ei, în urma analizei făcute, terenul care se 

pretează pentru așa ceva și conform solicitărilor făcute de către Ministerul 

Sănătății, adică să fie într-o zonă retrasă, la marginea unei păduri și cu acces 

ușor către infrastructura rutieră și către utilități, este acest teren pe care se dorea 

să se facă o împădurire.  

Consider că în momentul de față, având în vedere problemele cu care se 

confruntă comunitatea locală și faptul că adicția de droguri este o problemă care 

trebuie tratată mai mult decât serios, am considerat că alocarea terenului către 

Consiliul Județean în viitorul apropiat și construirea acestui centru de tratare a 

adicției, este o prioritate pentru municipiul Bistrița. 

Domnul consilier Turc Ioan – aș dori să știu despre care teren este vorba, 

pentru că proiectul pădurii urbane vizează trei perimetre, despre care perimetru 

vorbim și care ar fi marginea pădurii? Unde, despre care pădure discutăm? 

Pentru că știu foarte bine, cunosc foarte bine detaliile tuturor acestor proiecte. 

Cel puțin pentru zona Drumului Cetății, acest proiect cu banii puși jos, fără niciun 

fel de alte costuri de la Uniunea Europeană, mi s-a părut extrem de potrivit, pentru 
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că știm foarte bine câtă boală există în oameni din cauza noxelor, din cauza 

poluării și nu facem apologia acestui subiect. Și totuși, am venit cu niște soluții 

clare, corecte, coerente. Avem unde să facem și un centru pentru oameni cu 

probleme de diferite feluri, putem să dezvoltăm diferite alte proiecte fără să 

renunțăm la proiecte cu contracte de finanțare deja semnate. Și revin la 

rugămintea pe care am avut-o, cineva de la Direcția de Dezvoltare Durabilă să 

ne spună unde anume vor merge cele 10 milioane de lei care se pierd din 

proiectul „perdele verzi”, și cele 2 milioane din proiectul „păduri urbane”. 

Domnul primar Lazany Gabriel – am spus că nu voi face o dezbatere, dar 

am să vă dau răspuns. Cele 10 milioane de lei de la „perdele verzi”, vor fi mutați 

către proiectele de mobilitate urbană sau regenerare urbană. Decizia va fi a 

Primăriei municipiului Bistrița. Şi cunoașteţi foarte bine faptul că foarte multe 

dintre proiectele depuse nu au posibilitate de finanțare, fiind depuse pe o 

supracontractare de 300% unele dintre ele. Banii respectivi vor fi alocați către 

Primăria Municipiului Bistrița, primind în felul ăsta o șansă de a dezvolta alte 

proiecte care sunt mult mai prioritare decât cel de „perdele verzi”.  

Legat de „pădurea urbană”, segmentul de care am făcut referire este cel de 

lângă parcul dendrologic, în imediata vecinătate a Teraplast-Arena.  

Dumneavoastră ați făcut trimitere la sectorul de pădure care trebuie să se 

facă pe Drumul Cetății. Spuneți și ce suprafață este. Marea parte din pădurea 

urbană este într-adevăr acolo lângă Teraplast Arena. Pe Drumul Cetății este 

vorba de o suprafață de 100-200m², nici nu știu, ceva neînsemnat. Iar a 3-a 

parcelă care urma să se împădurească, este în zona Parcului Industrial Bistrița 

Sud, o zonă care în momentul de față are plantați salcâmi pentru a evita 

alunecările de teren. Nu știu ce s-a gândit în proiect, să se taie salcâmii și să se 

pună alți copaci.  

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul 

de hotărâre, care se adoptă cu 11 voturi „pentru” şi 9 voturi „împotrivă”. 

Au votat „împotrivă” domnii consilieri: Brici Tiberius Daniel, Cicioc Ştefan, 

Dobraniş Georgeta Rodica, Filip Tudor Alexandru, Gaga Seica Marioara, Hangan 

Sorin, Macarie Doina, Ruşti Ionel, Turc Ioan. 

 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – nemaifiind alte 

chestiuni pe ordinea de zi, declar închise lucrurile ședinței.  

 

PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                       SECRETAR GENERAL, 

        BRIA DUMITRU ALEXANDRU                   CINCEA DUMITRU MATEI 

 

 

Redactat, 

Consilier, Suciu Anca-Emilia 

SA.ex.3. 


